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Transportudvalget har i brev af 6. august 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V). 

Spørgsmål nr. 709: 

Hvordan kan det være, at Banedanmark udtaler, at de kun vil have 

BUES 2000-overkørsler på privatbanerne? 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Banedanmark, der oplyser føl-

gende: 

”Banedanmark overtog drifts-, vedligeholdelses- og sikkerhedsan-

svar for de vej- og banevendte forhold på de sikrede overkørsler på 

privatbanerne 1. januar 2012. Forinden lå ansvaret hos Vejdirekto-

ratet. Ved overtagelsen var der installeret BUES 2000 overkørsels-

anlæg på en stor del af privatbanerne.  

Banedanmark stiller ikke krav om, og har ikke en forudtaget hold-

ning til en specifik anlægstype, når overkørselsanlæggene skal ved-

ligeholdes eller fornyes. BUES og PIBA er de eneste typegodkendte 

elektroniske anlæg i Danmark. 

Banedanmark udbyder opgaverne i fri konkurrence, hvis der på 

markedet findes leverandører som kan levere typegodkendte an-

læg, som overholder de funktionelle og sikkerhedsmæssige krav.” 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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